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Jaro je cí�t ve vzduchu. Co je pro 
vás předzvěs� jara? Pro mne je to 
ranní probuzení zpěvem ptáků. 
Vzduch, i když ještě mrazivý, voní 
probouzející se přírodou. Sluníčko 
začíná mít sílu a je příjemné nastavit 
mu tvář a na pár vteřin zavřít oči. 

Na zahradách jsou krokusy. 
Nejdříve vykoukly ty nejotužilejší – 
žluté, za nimi opatrně fialové, další 
barvy se přidávají. Postupně se 
objevují i další jarní kvě�ny. 
Každoročně si pohladím rozkvetlé 
kočičky. Potěší mě první jehnědy 
i nesměle rašící světlounce zelené 
mladé lístky na keřích. Obchody 

jsou plné zářivých barev tulipánů 
a narcisů, kterým nikdy neodolám.

Nedočkavě chodím okukovat 
mohutnou magnolii a čekám, až se 
poupata dostatečně nalijí a ukáží 
světu své nádherné veliké růžové 
květy. Rozhodně si nenechám ujít 
první rozkvetlé stromy, pozorování 
včelek i jiného hmyzu na nich, 
poslouchání toho bzukotu, modré 
nebe nad hlavou. To je hotový 
balzám na duši!

Je pro mne stále těžší zůstávat 
doma, všechno mě táhne ven. 
S tvářemi červenými od svěžího 
větru si pak uvařím po příchodu 
domů teplý čaj, pohledem zavadím 

o tulipány ve váze a vím – dočkala 
jsem se, jaro je tady! A brzy budou 
Velikonoce.

Přejeme Vám krásné jaro.

„BŘEZEN, ZA KAMNA VLEZEM, DUBEN, JEŠTĚ TAM BUDEM“
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Řidičům a cestujícím začne 
sloužit ještě do letošních Vánoc 
dalších 10,5 kilometrů dálnice D35 
z Hořic do Sadové. Po kontrolním 
dnu na stavbě to potvrdil začátkem 
března generální ředitel Ředitelství 
silnic a dálnic (ŘSD) Radek Mátl. 
Původní termín ve smlouvě byl až 
do dubna 2026. Sdružení firem 
Eurovia CZ, M-Silnice a Stavby 
mostů se krátce po zahájení prací 
dohodlo s ŘSD na akceleračním 
harmonogramu. Práce zkrá� o 103 
dnů, stát za to připla� 89,9 milionů 
korun bez DPH. Aktuálně se 
dokončují zemní práce, nosné 
konstrukce mostů a od 17.března 
byla zahájena pokládka asfaltové 
vrstvy. Tento úsek dálnice bude 

průjezdný nejpozději od 
23. prosince 2025 včetně nové 
mimoúrovňové křižovatky 
napojující dálnici na silnici I/35.

Zahájení provozu D35 v úseku 
Hořice-Sadová je tedy plánováno 
na 23.prosince 2025. V tomto 
termínu bude otevřena nová 
komunikace vedoucí z Hořic do 
Dobré Vody a pravděpodobně 
i podchod pod dálnicí pro pěší 
a cyklisty v místě křížení dálnice 
s původní silnicí z Dobré Vody na 
Hořice.

Součás� stavby je 14 mostů, 
jedna mimoúrovňová křižovatka 
a 5 000 metrů pro�hlukových stěn. 
Trasa dálnice je celá vedena v nové 
trase. Po jejím zprovoznění bude 

stávající silnice I.tř. 35 převedena do 
kategorie II. třídy jako doprovodná 
komunikace II/635. Zakázku stavby 
úseku Hořice-Sadová získalo 
sdružení firem Eurovia, M-Silnice 
a Stavby mostů, které v konkurenci 
pě� zájemců šlo do tendru s nejnižší 
cenou 2,44 miliardy korun. To je 
70% předpokládané hodnoty 
(3,5 mld.).

D35 v Sadové naváže na nový 
úsek směrem na Plo�ště, jehož 
první etapa má být hotová letos, 
druhá etapa příš� rok. Z Hořic 
směrem na severozápad povede 
úsek Úlibice – Hořice, který se 
soutěžil a termín pro podání 
cenových nabídek byl 1. dubna 
2025.

Do žlutých pytlů na plasty a do 
žlutých kontejnerů na plast je 
možné společně třídit PLAST, 
NÁPOJOVÉ KARTONY a kovové 
nápojové obaly. 

V poslední době se v obchodech 
rozšířila nabídka nápojů v kovových 
obalech, které si veřejnost oblíbila. 
Vzhledem k tomu, že nápojové 

kovové obaly jsou hliníkové, je 
třeba je z odpadů maximálně 
vytřídit, aby mohly být využity 
k recyklaci a opětovnému použi�. 
Zároveň je třeba vytřídit tyto obaly 
maximálně přímo v domácnos�, 
aby se nedostaly do odpadu 
v popelnicích. Proto je nyní možné 
kovové obaly od nápojů vytřídit do 

plastu. Po svozu žlutých pytlů 
s plasty budou tyto odpady putovat 
na dotřiďovací 
linku, kde budou 
následně vytříděny 
k recyklaci. 

NÁPOJOVÉ PLECHOVKY DO PYTLŮ S PLASTY

DO VÁNOC BUDE HOTOVO DALŠÍCH 10,5KM  D35 
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Zastupitelstvo obce rozhodlo, že 
provede zásadní změnu týkající se 
antukových kurtů za kulturním 
domem. Antuková hřiště vyžadují 
od jara do podzimu trvalou údržbu. 
Každý rok před sezónou je nutné 
vyměnit vrchní vrstvu antuky, 
tj. stáhnout starou antuku a rozvozit 
novou, kterou obec každý rok 
kupuje. V sezóně se kurty musí 
průběžně válcovat a kropit. Jelikož 
je dešťových srážek velmi málo a od 

jara do podzimu je téměř stále 
sucho, není možné kurty udržet ve 
vyhovujícím stavu. Provoz na 
kurtech byl poslední dva roky téměř 
nulový a skupina nadšenců, kteří 
chtěli hrát a zapojili se každoročně 
do jarní brigády, se zmenšila natolik, 
že už to nemá kdo dělat. 

Zastupitelé zvolili variantu 
vybudovat bezúdržbové sportoviště 
s umělým povrchem, což je dnes 
běžné řešení pro sportoviště. 
Stávající antukové kurty budou 

zrušeny a bude vybudováno 
víceúčelové hřiště s umělým 
povrchem o rozměru 34x16 m 
s litým polyuretanovým povrchem,  
se dvěma brankoviš�,  dřevěnými 
man�nely a oplocením z ochranné 
polypropylenové sítě uchycené na 
pozinkovaných sloupcích. Součás� 
víceúčelového hřiště je také osazení 
sportovního vybavení, které se 
skládá ze sady sloupků pro tenis, 
volejbal/nohejbal, tenisová síť, 

volejbalová síť, 2x mobilní hliníková 
branka o rozměrech 2x3 m a 2x 
basketbalové konstrukce včetně 
odrazové desky a obruče se síťkou. 
Polyuretanové povrchy jsou 
vyrobeny ze směsi gumových 
granulátů a polyuretanových pojiv. 
Jejich velkou přednos� je 
trvanlivost, bezúdržbovost 
a pružnost, stabilita sportovního 
povrchu za každého počasí 
a odolnost umělé plochy vůči 
opotřebení. Lajnování sportů se 

provádí nástřikem speciální 
trvanlivou barvou.

Výběrové řízení na dodavatele 
stavby vypsala obec dvakrát. 
Lednové kolo výběrového řízení  
bylo po otevření obálek zrušeno. 
Následně bylo vypsáno opakovaně 
v únoru. Obec obdržela 4 nabídky. 
Dodavatelem stavby bude firma 
TEWIKO systems s.r.o. Stráž nad 
Nisou. Náklady na rekonstrukci  
budou ve výši 3 199 740,05 Kč. 
Obec bude rekonstrukci financovat 
z vlastních prostředků a práce byly 
zahájeny v podnělí 7.dubna. 

Děkujeme Ivě Jónové, která zde 
donedávna organizovala jarní 
brigády. Dále děkujeme všem 
dobrovolníkům, kteří se zapojili do 
jarních brigád na kurtech a  Karlu 
Zapadlovi, který půjčoval klíče od 
kurtů ak�vním sportovcům.

Tenisové kurty byly vybudovány 
v rámci sportovního areálu za 
kulturním domem v 80.letech 
minulého stole�. Součás� areálu 
byly dva tenisové kurty, cvičná zeď, 
hřiště na vybíjenou a volejbal, 
běžecká dráha 50 m a hřiště na 
malou kopanou. Areál byl 
vybudován ve spolupráci MNV 
Dobrá Voda, JZD Dobrá Voda 
a místní tělovýchovné organizace 
ČSTV (Československý svaz tělesné 
výchovy) v rámci akce Z. 
Sportovcům byl areál předán 
v červnu 1987.

VÝSTAVBA HŘIŠTĚ S UMĚLÝM POVRCHEM

HISTORIE TENISOVÝCH 
KURTŮ V OBCI
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Obec koupila budovu staré školy 
na základě nabídky ze strany 
majitele budovy za cenu 2 500 000 
Kč. V budově provede rekonstrukci 
s cílem vybudovat nájemní byty pro 
občany. Nebude se jednat o sociální 
bydlení.

Poslední majitel koupil budovu 
v roce 2018 s �m, že provede 
rekonstrukci na byty, které by 
následně zřejmě prodal. V budově 
postupně provedl podřezávku zdí, 
novou základovou desku, odstranil 
omítky a odklidil suť. V listopadu 
roku 2024 nabídl budovu školy obci 
k odkoupení, protože změnil své 
plány. Pokud by obec neměla zájem 
o odkoupení budovy, prodal by ji 
prostřednictvím realitní kanceláře.

Zastupitelé zvažovali nabídku. 
Budovu si prohlédli a od počátku 
byli nakloněni k tomu, aby obec 
budovu koupila a mohla rozhodovat 
o tom, jak bude využita. V dnešní 
době se stává, že někdo koupí 
budovu, udělá z ní ubytovnu, kterou 
pronajímá, nebo zřídí byty, do 
kterých nastěhuje různé skupiny 
občanů. Budova staré školy je 
v centru obce v zastavěné lokalitě. 
Uvedené příklady využi� staré školy 
by mohly narušit pokojný stav v obci 
a mohly by nega�vně ovlivnit 
kvalitu bydlení v okolních domech. 
Pokud obec není vlastníkem 
budovy, pak těžko ovlivní nebo 
zabrání uvedenému. Zastupitelé se 
tedy rozhodovali s ohledem na 
zachování kvality bydlení v obci, 
s ohledem na uvedené možné 
budoucí problémy plynoucí ze 
situace, že obec nebude vlastníkem 
budovy, a s ohledem na rozšíření 
možnos� nájemního bydlení v obci, 
kdy pronajímatelem bytů bude 
obec. Nájemní byty budou 
primárně určeny pro zájemce z řad 
občanů obce. Obec má v současné 
době jeden nájemní byt v kulturním 
domě.

Zastupitelé se nerozhodovali 
bezhlavě a chtěli znát 
předpokládané náklady na 
rekonstrukci, případně možnos� 
státní podpory poskytované na 
vybudování nájemního bydlení. 
Starostka jednala se Státním 
fondem podpory inves�c (SFPI), 
který administruje program 
Dostupné nájemní bydlení a jeho 
cílem je podpora zvýšení kapacit 
dostupného nájemního bydlení ve 
městech a obcích. Zastupitelé se 

seznámili s podmínkami uvedeného 
programu na pracovní schůzce za 
přítomnos� pracovníka SFPI. 
Z programu je možné realizovat 
rekonstrukci budovy na nájemní 
byty za přispění dotace ze SFPI, 
zvýhodněného úvěru pro obce 
a z vlastních prostředků obce. 
Program má jasně stanové 
podmínky. Dostupným bydlením se 
rozumí bydlení pro běžnou 
zaměstnanou populaci (střední 
třída). Vzhledem k celkovému 
nedostatku nájemních bytů stát 
podporuje výstavbu tohoto typu 
nájemních bytů pro obyvatele, kteří 
nemají nebo nemohou mít vlastní 
nemovitost (mladé rodiny; mladí 

svobodní, kteří se chtějí 
osamostatnit; rodiny; starší občan 
žijící sám apod.) Obec nebude 
provozovat sociální byty. 

Převod budovy staré školy do 
vlastnictví obce byl dokončen na 
katastru nemovitos� koncem 
března. Realizace stavebních prací 
by mohla proběhnout cca za dva 
roky. Obec bude muset nejprve 
zadat zpracování projektové 
dokumentace a požádat o stavební 
povolení. 

Jaké budou finanční nároky na 
rekonstrukci? Dle kalkulace SFPI 
a nezávislého projektanta jsou 
v současné době předpokládané 
náklady rekonstrukce budovy ve 
výši cca 21 mil Kč. Z toho dotace 
35%, zvýhodněný úvěr 55% (úrok 
1% na 30 let), vlastní zdroje obce 
10%. Věříme, že se záměr 
rekonstrukce staré školy na bydlení 
podaří a že i občané obce využijí 
v budoucnu možnost nájemního 
bydlení, pokud pro ně bude 
zajímavá a potřebná.                                                                                                                                                         

VE STARÉ ŠKOLE BUDOU BYTY 
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PROČ SE NEOPRAVUJÍ CHODNÍKY? 

Stará školní budova v Dolení 
Dobré Vodě byla postavena v roce 
1865 a byla přízemní. Další patro 
bylo přistaveno v roce 1875, 
protože sem byly přiškoleny obce 
Hoření Dobrá Voda a Bašnice. Už 
před 1.sv. válkou byla stará škola 
uznána jako nezpůsobilá. Tak byl 
zakoupen pozemek od K. Dolejšího 
a byl vypracován stavební plán na 
novou školu od stavitele 
Nádvorníka z Ostroměře na stavbu 
trojtřídní školy.

Obci Bašnické se podařilo 
postavit školu, protože měla 
velkého poplatníka, tj. cukrovar, 
a tak se jim lehko stavělo. Tím padla 
stavba školy ve zdejší obci. Pak 
přišla 1. sv. válka, nátlak na stavbu 
ustal, ale po válce byl požadavek 

z n o v u 
p ř i p o m í n á n . 
Bylo to dost 
o d v á ž n é , 
protože peníze 
nebyly. Pak bylo 
hodně těch, kteří 
tomu nepřáli 
a poukazovali na 
to, že stará škola 
může ještě 
sloužit. Ke stavbě nové školy 
(dnešní školní budova) došlo až 
roku 1936. Stavěli ji stavitelé z Hořic 
Mir. Vrabec a Jos. Pour. Celkový 
náklad na novou školní budovu 
včetně vnitřního vybavení stál 
455 503 Kč a dle daní přispěli: Obec 
Dolení Dobrá Voda, Obec Hoření 
Dobrá Voda, Zemský úřad, 

Ministerstvo sociální péče 
aj. Vyučování v nové škole 
začalo 1.září1938.

Obec Dolení Dobrá Voda 
řešila, co dál s budovou staré 
školy. Budovu odkoupila 
a zřídila tam kanceláře pro 
četnickou stanici, dva byty 
a v přízemí obecní úřadovnu 
a knihovnu.

Po 2. světové válce byla stará 
škola opět využívána pro potřeby 
školy. Od roku 1952 byla 
v 1.poschodí staré školy kuchyň 
a jídelna. Byla zde i školní družina. 
Žáci základní školy docházeli do 
staré školy na obědy. Přesnídávky, 
obědy a svačiny pro mateřskou 
školu nosila školnice ze staré školy 
do nové školy. Mateřská škola byla 
v přízemí nové školy v prostorech 
dnešní školní družiny. Velké zlepšení 
nastalo zahájením provozu školní 
kuchyně a jídelny v nové budově 
mateřské školy otevřené v roce 
1977. Budova staré školy byla 
majetkem obce do roku cca 2000, 
kdy obec budovu prodala, protože 
v té době neměla pro starou školou 
záměr, jak ji využít.

Stav chodníků v některých 
úsecích obce je nevyhovující. 
Nevyhovující je zároveň stav 
páteřních krajských komunikací 3.tř. 
v obci a oboje spolu souvisí. Pokud 
se budou opravovat silnice, musí se 
opravit i chodníky. Kdy to bude?

Starostka pozvala vedení 
Královéhradeckého kraje (náměstka 
pro dopravu p. Mgr. Červíčka) 
a zástupce Správy silnic KHK v době 
provádění stavby nové kanalizace 
dvakrát. Obě jednání probíhala 
v obci s místním šetřením a závěrem 
obou jednání v roce 2018 i 2019 byl 

slib ze strany KH kraje, že připraví 
projektovou dokumentaci pro 
provedení opravy komunikací 3.tř. 
(krajských) v obci. Zároveň byla 
starostka upozorněna, že obec bude 
muset souběžně s opravou silnic 
přeložit všechny chodníky včetně 
nového osazení obrubníků. Ze 
strany KHK zůstalo pouze u slibu.

V únoru roku 2024 požádala 
starostka o schůzku u p. hejtmana 
Mgr. Červíčka. Cílem schůzky bylo 
připomenu� slibu starého 5 let 
a opakovaná žádost o provedení 
oprav silnic 3.tř. v obci vzhledem 

k tomu, že je obcí vedena objízdná 
trasa pro veškerou dopravu ve 
směru na Nový Bydžov a Milovice, 
zároveň i pro Colas a Demont, která 
zhorší stav silnic na nejnižší možnou 
únosnou míru. Schůzce byl 
přítomen i zástupce Správy silnic. 
Závěr byl, že Kraj zadá zpracování 
projektové dokumentace na 
položení nového povrchu silnic 
v obci. Bylo konstatováno, že oprava 
bude provedena po dokončení 
stavby D35 úseku Hořice-Sadová. 
Dokumentace k dnešnímu dni není 
zpracována. Po loňských 
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podzimních krajských volbách se 
změnilo celé vedení Kraje včetně 
hejtmana. Starostka bude znovu 
jednat s novým vedením Kraje 
o provedení opravy krajských silnic 
v obci a zařazení záměru do 
krajského plánu oprav komunikací. 

Před zahájením objížďky v obci 
neproběhla ze strany Kraje žádná 
větší oprava nejhorších úseků 
komunikací v obci. A jaké požadavky 
měla obec v rámci stanovení 
objízdné trasy vedené obcí?
• Starostka žádala v rámci 
projednání objízdných tras, aby byla 
nákladní doprava jednosměrně 
zokruhována (jeden směr kolem 
zelárny a druhý středem obce) tak, 
aby se nákladní vozidla nepotkávala 
mezi sebou a s autobusy, aby v okolí 
obchodu a školy byla zajištěna 
bezpečnost veřejnos�, rodičů 
a dě�. Mosty u Vejsových 
a u kulturního domu mají však 
omezenou nosnost a nejsou 
vhodné pro těžkou nákladní 
dopravu. Dle vyhodnocení Správy 
silnic vyhovuje provozu nákladní 
dopravy pouze most u Šedivých, 
a proto je objízdná trasa vedena 
obousměrně středem obce. 
• Starostka žádala o omezení 
tonáže nákladních vozidel. 
Povolená dopravní obsluha do obce 
má omezenou tonáž 3,5 t, ale dá se 

to vyhodno�t i tak, že všechna 
nákladní vozidla projíždějící obcí 
jsou dopravní obsluhou. 
• Starostka žádala Dopravní 
policii v Jičíně o provádění 
průběžných kontrol nákladních 
vozidel projíždějících obcí. Byla 
slíbena jedna hlídka v jednom 
termínu. To je vše. Policie nemá 
kapacitu k provádění souvislejších 
kontrol v obci.
• Starostka žádala začátkem roku 
2025 odbor dopravy o kontrolu 
a doplnění dopravního značení 
v obci, především doplnění 
dopravního značení zamezujícího 
vjezdu vozidel na slepou 
komunikaci směrem na Hořice, 
které je nedostatečné především 
v křižovatce u Bednářových. Řidiči 
snadno přehlédnou značku slepé 
ulice. Často se stane, že vozidla 
(nákladní i autobusy) vjedou do 
slepé ulice, dojedou na konec obce, 
kde je značka zákaz vjezdu a závora. 
Odtud couvají zpět do křižovatky 
u Bednářových. Obec požadovala 
přesun závory a zákazu vjezdu na 
křižovatku. Ze strany odboru 
dopravy bylo sděleno, že návěs�dlo 
avizující zaslepení silnice na Hořice 
je u zemědělského družstva ve 
směru od Bílska a to je dostačující. 

Vzhledem k tomu, co jsme uvedli 
v předchozím článku, má obec 
za�m svázané ruce, co se týká 
kompletní rekonstrukce chodníků. 
Přes to bude potřeba řešit přeložení 
alespoň nejhorších úseků chodníků 
a to v profilu a výšce, v jaké jsou 
v současné době. S obrubníky se 
hýbat nebude, protože výška jejich 
osazení vyplyne až z projektové 
dokumentace opravy komunikací 
připravené Krajem.

Kompletní oprava chodníků 
v budoucnu bude obnášet položení 
nových podkladových vrstev a nové 
dlažby, osazení nových obrubníků, 
ČEZ bude ukládat kabely do země 
a z toho důvodu odstraní betonové 
sloupy, na kterých je veřejné 
osvětlení příp. rozhlas (avizoval to 
už před 5 lety). Obec bude muset 
instalovat do chodníků nové sloupy 
a nové veřejné osvětlení a rozhlas. 
Zároveň také položí vedení pro 
vysokorychlostní internet.

Současně s opravou povrchů 
silnic bude nutné provést opravu 
narušených šachet dešťové 
kanalizace v krajnici silnic. 
Kompletní rekonstrukce chodníků 
v obci bude velkým projektem 
s velkou finanční náročnos� pro 
obec.

PŘELOŽÍME NEJHORŠÍ
ÚSEKY CHODNÍKŮ

UKLIĎME ČESKO
V sobotu 29.března jsme se 

s mladými hasiči v rámci své 
činnos� opět zapojili do celostátní 
akce „Ukliďme Česko“. Od 
celostátních organizátorů jsme byli 
vybaveni rukavicemi a pytli.  Sešli 
jsme se v počtu 20 účastníků 
u hasičské zbrojnice, rozdělili jsme 
se do skupin a vyrazili sbírat 
odpadky z příkopů podél silnic 
a cest v katastru obce v délce asi 
5 km. Pomoci přišli i rodiče. Naplnili 
jsme celkem 7 pytlů, které poté 
z nahlášených stanovišť odvezla 
Správa a údržba silnic Hořice. 

Na závěr musíme konstatovat, že 
sebraného odpadu bylo méně 
v porovnání s minulými ročníky 

akce. Děkujeme všem 
zúčastněným.

Za SDH Ivana Jónová
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V naší mateřské škole jsme 
v uplynulých týdnech přivítali 
trenéra dětských sportovních ak�vit 
Patrika Petráčka. Připravil si pro 
naše malé sportovce čtyři zábavné 
lekce. Každá z nich byla zaměřena 
na rozvoj koordinace pohybu, síly a 
také týmové spolupráce. Trenér 
vedl dě� hravou formou a tak se 
cvičení proměnilo v napínavé 
dobrodružství plné her a výzev. 
Všechny dě� si zaslouží velkou 
pochvalu za nadšení a úsilí. I pro 
nás, učitelky mateřské školy, byly 
sportovní lekce velmi přínosné 
a inspira�vní. Vyzkoušené hry 
a ak�vity zařazujeme do našich 
tělovýchovných chvilek. 

Za MŠ Jana Černá

SPORTOVNÍ TRENÉR V MATEŘSKÉ ŠKOLE

SUPERVIZE - PODPORA PEDAGOGŮ 
V tomto školním roce probíhá 
v základní i mateřské škole projekt 
na podporu wellbeingu, duševního 
zdraví a profesního rozvoje týmu 
pedagogů. Projekt je z čás� 
financován z dotačního programu 
Královéhradeckého kraje (24SMV07 
- Prevence rizikového chování 
a duševní zdraví žáků) a je 
realizován formou supervizí pod 
vedením zkušené supervizorky 
Mgr. Jitky Musilové. Co to vlastně 
supervize je? Jedná se o cílené 

sdílení zaměřené na určité téma 
vedené odborníkem. Otázky jsou 
cílené na školní situace a klima, na 
komunikaci a vztahy na pracoviš�. 
Supervizor funguje jako průvodce, 
který účastníkům umožňuje 
nahlédnout na jejich práci z jiného 
úhlu a �m pomůže najít odpověď na 
případné otázky. Pedagogové 
oceňují možnost společného 
zamýšlení se nad otázkami, které 
jim pomohou lépe zvládat náročné 
situace.

ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY bude ve středu 7. 5. 2025 

od 8:30 do 10:30 hod. v budově MŠ,
od 11:00 do 15:30 hod. v budově ZŠ. 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V  MATEŘSKÉ ŠKOLE

proběhne v úterý 6. 5. 2025 od 8:00 do 11:00 hod.
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V létě 2024 proběhla v 1.patře 
budovy školy rekonstrukce 
elektroinstalace, která se promítla 
do modernizace zázemí pro 
pedagogy (sborovny) a především 
do modernizace kmenových tříd. 
Obě třídy jsou vybavené moderním 
osvětlením splňujícím veškeré 
hygienické požadavky pro učebny. 
Za finanční podpory obce 
a částečně z dotačního Operačního 
programu Jan Amos Komenský byly 
pořízeny nové výkonné počítače do 
obou tříd a v jedné třídě byla 
umístěna promítací technika.

Již od první třídy žáci pracují 
s různými jednoduchými výukovými 
programy a aplikacemi, které jsou 
pro ně zpestřením běžných hodin 
českého jazyka, matema�ky nebo 
prvouky. Od 3. ročníku využívají žáci 
počítače také při výuce informa�ky, 

kde prostřednicím výukových her 
pronikají například do základů 
programování. Kromě procvičování 
různých grama�ckých jevů nebo 
matema�ckých úloh pracují žáci při 
vlas�vědě s videi, která jim přiblíží 
historii naší země. Vyhledávání 
informací na internetu je běžnou 
součás� mnoha hodin. Využíváním 

moderních technologií rozvíjí škola 
u žáků digitální kompetence, které v 
současné době žáci potřebují 
k bezpečnému, sebejistému, 
kri�ckému a tvořivému využívání 
digitálních technologií při práci, při 
učení, ve volném čase i při svém 
zapojení do společenského života.

Mgr. Hana Bartošová

Pokud jste se v poslední době 
vypravili k rybníku, zaznamenali 
jste, že u rybníka bylo v rámci 
přípravy na novou lovnou sezónu 
odvedeno hodně práce. V období 
od ledna do března místní rybáři 
zorganizovali několik brigád, při 
kterých vyřezali náletové dřeviny na 
březích rybníka a staré rákosí. 
Zároveň postupně od loňského roku 
zpevňují břehy rybníka kamenem 

v místech, kde se břehy bor� do 
vody a zužují se. Opravená místa 
jsou pak zasypána zeminou a oseta 
travou. V letošním roce přibyla malá 
mola, ze kterých rybáři snáze 
dostanou do vody, pokud vytahují 
rybu z vody. Poděkování patří 
K. Šnajdrovi ml., který svou velkou 
ak�vitou přispěl k tomu, že jsou 
mola u rybníka a který v rámci 
brigád využil soukromou techniku. 

Těžké práce při převozu kamenů 
a zeminy prováděl též P. Mrákota. 
V březnu byla také opravena 
pergola na malém rybníku. 
V podlaze byly vyměněny shnilé 
fošny a byly doplněny pevnější 
zábrany kolem obvodu pergoly. 
Práce provedli J. Mikas a O. Perun. 
Materiál, příp. pohonné hmoty či 
fakturovanou práci na rybníku a na 
pergole hradila obec. Obec 

MODERNIZACE ŠKOLNÍCH TŘÍD

RYBNÍK JE PŘIPRAVEN NA NOVOU SEZÓNU

ZÁPIS ŽÁKŮ DO 1. TŘÍDY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
se konal ve čtvrtek 10. 4. 2025 od 14:30 hod v budově školy

Ve školním roce 2025/26 bude třídní učitelkou 1. ročníku Mgr. Kateřina Tlustá. 
V případě, že pro školní rok 2025/2026 zapíšeme dostatečný počet žáků (více než 10),

bude pro první ročník otevřena samostatná třída.

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ VE ŠKOLE BYL 1.DUBNA 2025
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V jarních měsících (duben, 
květen) bude provedena výměna 
všech žárovek veřejného osvětlení. 
Budou odstraněny staré žárovky 
s výkonem 70W a nahrazeny 
úspornými led žárovkami 
s výkonem 26W. Zkušebně je jedna 
žárovka umístěna u autobusové 
zastávky před KD. Budou vyměněny 
staré zahradní sloupy v úseku od 
bytovky čp. 173 po čp. 49 (prodejna 
– škola) a budou rekonstruovány 
oba rozvaděče veřejného osvětlení.

ZNÁTE DATUM POUTĚ A POSVÍCENÍ 
V DOBRÉ VODĚ?

Pouť se v Dolení Dobré Vodě slavila 
do roku 1897 v srpnu (24. 8. Svátek 
sv. Bartoloměje). Kronika o tom 
vypovídá takto: „Dne 3.července 
1897 výbor navrhl, aby se poslal 
oběžník po občanech, má-li se slavit 
pouť s obcí Chodovickou jako 
doposud nebo s Hořicemi, 
i odhlasováno, že se má slavi� pouť 
s Hořicemi“. Od té doby se slavila  

v červenci, ve stejný den jako 
v Hořicích, tzv. Karmelitánská 
(svátek P. Marie Karmelské připadá 
na 16.červenec). Připadl-li tento 
svátek na neděli, slavila se týž den, 
jinak nejbližší neděli po tomto 
svátku.

Posvícení je slavnost, která se 
většinou vztahuje k výročí vysvěcení 
kostela. V Dobré Vodě se posvícení 
(v souvislos� s hořickou farnos� 
a tamním kostelem Panny Marie) 
slavilo druhou neděli v září.                                                    

Z KRONIKYVEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ

objednala štěpkovač a zaměstnanci 
obce s I. Veselovským (hospodář na 
rybníku) seštěpkovali náletové 

dřevo, které bylo kolem rybníka 
vyřezáno.

Lovná sezóna na rybníku byla 
zahájena 1.dubna a potrvá do 
31.prosince. Uvedenými brigádami 
však práce dobrovolných rybářů 
neskončila. V průběhu roku budou 
zakrmovat ryby, kontrolovat rybník 
a kontrolovat lovící rybáře, zda 
dodržují rybářský řád.

Obec děkuje všem rybářům, 
kteří se zúčastnili brigád a jsou 
ak�vní i v průběhu roku, protože 
díky nim může obec provozovat 
rybářský revír ke spokojenos� 
všech a organizovat rybářské 
závody pro dě�.

Pouťový kolotoč v Dolení Dobré Vodě u Tonarových.

NECHODÍ VÁM SMS INFOKANÁLU?Í 

Pokud jste přihlášeni k odběru SMS zpráv 
z Infokanálu obce a zprávy vám nechodí, pak padají 
ve vašem telefonu do SPAMU. Není to způsobeno 

�m, že by obec někoho ze seznamu adresátů 
vyhodila, ale je to způsobeno aktualizacemi, které 

se průběžně stahují do Vašich telefonů. 
JAK TO OPRAVIT? Otevřete v telefonu zprávy. Vedle 

ikonky lupy (vpravo nad zprávami) je ikonka – 
kolečko s písmenem – klikněte na ni. Otevře se 

„spravovat účet Google“ s nabídkou. Klikněte na 
„Spam a zablokované zprávy“, vyberte zprávu z SMS 
infokanálu, klikněte na ni a potvrďte, že se nejedná 

o spam. Pokud se oprava nepodaří, můžete se 
zastavit na OÚ a pomůžeme problém odstranit.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
NARODILI SE

Tadeáš Novotný   

Viktorie Pichlová  

Dominik Novotný 

ŽIVOTNÍ JUBILEA

70 let Marcela Prokopová
Daniel Hudec

75 let Elena Štěpánová
Josef Machek

85 let Fran�šek Kaválek 

Gratulujeme k životnímu výročí a všem
oslavencům přejeme do dalších let pevné zdraví a pohodu.
Vzhledem k tomu, že ve Zpravodaji uvádíme jména jubilantů s kulatým 
životním výročím nebo ve věku nad 85 let, blahopřejeme touto cestou 
všem našim dalším spoluobčanům – seniorům a přejeme všem pevné 
zdraví, hodně elánu, rados� a op�mismu. BLAHOPŘEJEME K ŽIVOTNÍMU 
VÝROČÍ.

30.duben 2025

červen 2025

14.červen 2025

21.červen 2025

25.červen 2025

11.červenec 2025

13.září 2025

PÁLENÍ ČARODĚJNIC - hřiště za KD od 18:00 hod.

DEN DĚTÍ  - termín a místo konání bude včas oznámen 

I. Mezinárodní výstava exo�ckých ježků  - Kulturní Dům  10:00 - 17:00 hod.

Dětské rybářské závody u rybníka 

Zahradní slavnost na školní zahradě

IMPROVIZAČNÍ SHOW BIZONI - u Kulturního Domu / Pohos�nství pod Lipou

Premiéra hry JÁ jsem TY miláčku! - Dobrovodš� kohou�, 19:00 v sále KD

SPOLEČENSKÉ A KULTURNÍ AKCE

18.12.2024      74 let
6.  2.2025      84 let

22.  3.2025      85 let

Jana Nálevková
Jaroslav Kop
Drahomíra Draš�ková          

ROZLOUČILI JSME SE


